
 

 

PROTOKÓŁ  Nr II/2018  

z obrad II Sesji Rady Gminy Augustów w dniu 29 listopada 2018 roku. 

 

Obrady Sesji rozpoczęto o godz. 1100 w sali widowiskowej Centrum Kultury i 

Bibliotece Gminy Augustów w Żarnowie. 

Obrady II Sesji Rady Gminy Augustów prowadził Przewodniczący Rady Gminy 

Augustów – Zdzisław Chmielewski. 

 

Ad. pkt.1.  

Otwarcie obrad. 

Przewodniczący Rady powitał radnych Gminy, sołtysów, władze gminy, dyrektora 

Zespołu Obsługi Ekonomicznej Szkół.   

Następnie Przewodniczący Rady stwierdził, że na 15 radnych zgodnie z listą 

obecności w obradach uczestniczy 14 radnych, a więc podejmowane uchwały będą 

prawomocne. Na otwarciu obrad był nieobecny Radny Pan Henryk Mikołajczyk. 

W obradach Rady Gminy uczestniczyło ogółem 38 osób. 

Listy obecności stanowią załącznik Nr 1 do protokołu. /czas rozpoczęcia – 10:00/ 

 

Ad. 2.  

Przyjęcie porządku obrad. 

- czas rozpoczęcia rozpatrywania punktu – /11:00/ 

Pan Zdzisław Chmielewski – Przewodniczący Rady Gminy przedstawił 

proponowany porządek obrad II sesji Rady Gminy.  

1. Otwarcie obrad Rady Gminy, powitanie radnych, sołtysów, gości zaproszonych. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Powołanie doraźnej Komisji Statutowej 

4. Przedstawienie Informacji o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie 

Augustów w roku szkolnym 2017/2018. 

5. Przyjęcie wniosku Wójta Gminy w sprawie przyjęcia ceny żyta ustalonej przez 

Prezesa GUS do celów wymiaru podatku rolnego na rok 2019. 

6. Przyjęcie wniosku Wójta Gminy w sprawie przyjęcia ceny drewna ustalonej przez 

Prezesa GUS do naliczenia podatku leśnego na rok 2019. 

7. Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał w sprawie: 

a. wynagrodzenia Wójta Gminy Augustów. 



 

b. ustalenia wysokości diet radnym, członkom komisji rady, przewodniczącym 

komisji rady, przewodniczącemu rady, wiceprzewodniczącym rady i sołtysom oraz 

zasad ich wypłacania. 

c.  zmiany budżetu Gminy Augustów na rok 2018 

10. Sprawy różne 

11. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji Rady Gminy. 

12. Zamknięcie obrad Rady Gminy. 

Przewodniczący wniósł o wprowadzenie do porządku obrad  zmiany w punkcie 7 

podpunktu d dotyczącego rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie  wyboru 

przedstawiciela Gminy Augustów do Zgromadzenia Związku Komunalnego 

Biebrza. /12:57/. 

Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie porządek obrad.  

Wyniki głosowania: 

ZA: 14 głosów,  PRZECIW: 0,  WSTRZYMUJĄCYCH: BRAK,  NIEOBECNI: 1 

Wykaz głosowania stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Ad. pkt. 3.  

Powołanie doraźnej Komisji Statutowej 

Czas rozpoczęcia rozpatrywania punktu /13:44/ 

Pan Zbigniew Buksiński – Wójt Gminy Augustów powiedział, że w związku z tym, 

że do rady nie weszły osoby, które były w komisji statutowej, należy podjąć nową 

uchwałę. Omówił również zadania Komisji Statutowej i jakie będą zmiany w 

Statucie.  

Pan Zdzisław Chmielewski – Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że trzeba 

wybrać skład i poprosił o zgłaszanie kandydatur. /15:22/ 

Skład doraźnej Komisji Statutowej: 

1. Chmielewski Zdzisław 

2. Karczewski Henryk 

3. Kondracka Bożena 

4. Sujata Marek 

5. Szczepański Michał 

W trakcie trwania obrad sesji przybył radny Marek Mikołajczyk /16:42/    



 

Pan Zdzisław Chmielewski – Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie 

uchwałę w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej./16:59/ 

Za przyjęciem uchwały było 15 radnych. Głosów przeciw i wstrzymujących się nie 

było. Wykaz głosowania stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad. pkt.4 

Przedstawienie Informacji o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie 

Augustów w roku szkolnym 2017/2018.     czas rozpoczęcia /17:55/ 

Pan Tadeusz Wierzbicki – Dyrektor ZOES omówił realizację zadań oświatowych w 

Gminie Augustów w roku szkolnym 2017/2018. /18:14/ 

Pan Radny Michał Szczepański zapytał czy dyrektorzy poszczególnych szkół 

wiedzą i czy biorą udział w programach gdzie dzwonią do nich firmy i proponują 

zakup np. książek, pomocy dydaktycznych./49:06/. 

Pan Tadeusz Wierzbicki – Dyrektor ZOES odpowiedział, że wiedzą. /49:51/ 

Pan radny Michał Szczepański powiedział, że otrzymuje tego typu telefony    

/50:48/. 

Pan Tadeusz Wierzbicki – Dyrektor ZOES  powiedział, że nauczyciele wiedzą i 

również otrzymują takie telefony. /51:16/ 

Pan Zdzisław Chmielewski – Przewodniczący Rady Gminy  poddał informację o 

stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Augustów w roku szkolnym 

2017/2018 pod głosowanie. /54:57/.  

Za przyjęciem głosowało 15 radnych. Głosów przeciw i wstrzymujących się nie 

było. 

Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Wykaz głosowania stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 

Ad. pkt.5 

Przyjęcie wniosku Wójta Gminy w sprawie przyjęcia ceny żyta ustalonej przez 

Prezesa GUS do celów wymiaru podatku rolnego na rok 2019. 

czas rozpoczęcia rozpatrywania punktu /55:28/ 

Pan Zbigniew Buksiński – Wójt Gminy Augustów  omówił cenę żyta ustaloną przez 

Prezesa GUS. Powiedział, że jest to cena wyższa niż w roku ubiegłym.  /55:40/. 

Pan Zdzisław Chmielewski – Przewodniczący rady zapytał czy są pytania /57:12/ 

Pytań nie było więc Przewodniczący poprosił o opinie Przewodniczącego Komisji 

Budżetowej. 



 

Pan Henryk Karczewski – Przewodniczący Komisji Budżetowej powiedział, że 

opinia jest pozytywna. /57:16/ 

Pan Zdzisław Chmielewski - Przewodniczący Rady w dalszej kolejności 

przystąpił do głosowania nad przyjęciem wniosku. /57:31/ 

Za przyjęciem wniosku głosowało 15 radnych. Uwag nie zgłoszono.  

Wniosek stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Wykaz głosowania stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad. pkt. 6 

Przyjęcie wniosku Wójta Gminy w sprawie przyjęcia ceny drewna ustalonej 

przez Prezesa GUS do naliczenia podatku leśnego na rok 2019. 

czas rozpoczęcia rozpatrywania punktu /57:56/ 

Pan Zbigniew Buksiński – Wójt Gminy Augustów omówił cenę drewna ustaloną 

przez prezesa GUS. Powiedział, że cena jest niższa niż w roku ubiegłym. /58:07/. 

Pytań nie było. 

Pan Zdzisław Chmielewski - Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad 

przyjęciem wniosku. /59:30/ 

Za przyjęciem głosowało 15 radnych. Uwag nie zgłoszono. 

Wniosek stanowi załącznik nr 8 do protokoły. 

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Ad. pkt.7.  

Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał w sprawie: 

czas rozpoczęcia rozpatrywania /59:58/ 

a. wynagrodzenia Wójta Gminy Augustów. 

Pan Zdzisław Chmielewski – Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały. 

Powiedział, że wynagrodzenie Wójta pozostaje bez zmian. /01:00:12/ 

Radny Michał Szczepański zapytał jakie jeszcze składniki wynagrodzenia 

przysługują Wójtowi. /01:00:25/. 

Pan Zdzisław Chmielewski – Przewodniczący Rady powiedział, że w 

wynagrodzenie Wójta wchodzi stażowe. /01:00:47/. 



 

Radny Michał Szczepański zaproponował aby podnieść wynagrodzenie. /01:01:01/. 

W dyskusji zabrali głos: 

Pan Zdzisław Chmielewski – Przewodniczący Rady /01:01:19/ 

Radny Michał Szczepański  - /01:03:26/ 

Pan Zdzisław Chmielewski – Przewodniczący Rady - /01:04:24/ 

Radny Michał Szczepański  - /01:04:32/ 

Pan Zdzisław Chmielewski – Przewodniczący Rady /01:04:48/ 

Pani Małgorzata Zalewska – Skarbnik Gminy powiedziała, że w tej chwili jest to 

niemożliwe, ponieważ pan wójt ma w chwili obecnej maksymalne wynagrodzenie 

po obniżkach, które zostały wprowadzone od lipca. /01:05:04/. 

Pan Zdzisław Chmielewski – Przewodniczący Rady /01:06:02/ 

Pani Małgorzata Zalewska – Skarbnik Gminy /01:06:16/ 

Pan Zdzisław Chmielewski – Przewodniczący Rady zapytał radnego Pana Michała 

Szczepańskiego czy w związku z tym, że to jest maksymalne wynagrodzenie 

wycofuje swój wniosek. /01:06:33/. 

Radny Michał Szczepański powiedział, że wycofuje./01:06:40/ 

Pan Zdzisław Chmielewski – Przewodniczący Rady zapytał czy są jeszcze pytania. 

Pytań nie było, więc przewodniczący przystąpił do głosowania nad uchwałą w 

sprawie wynagrodzenia Wójta Gminy Augustów. /01:06:51/. 

Za przyjęciem głosowało 15 radnych. Głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie 

było. Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

b. ustalenia wysokości diet radnym, członkom komisji rady, przewodniczącym 

komisji rady, przewodniczącemu rady, wiceprzewodniczącym rady i sołtysom 

oraz zasad ich wypłacania.   

Czas rozpatrywania punktu /01:07:46/ 

Pan Zdzisław Chmielewski – Przewodniczący Rady omówił projekt uchwały. 

Przedstawił kwoty diet radnych i sołtysów. Po odczytaniu uchwały zapytał czy są w 

związku z tym pytania. /01:07:45/ 

Radny Michał Szczepański zaproponował, aby wszyscy radni i sołtysi dostawali co 

miesiąc połowę najniższego wynagrodzenia /01:10:28/ 

Pan Zdzisław Chmielewski – Przewodniczący Rady /01:11:27/ 



 

Radny Grzegorz Wiszniewski  powiedział, aby nie uzależniać wynagrodzenia 

sołtysów od zebranego podatku. /01:12:18/ 

W dyskusji wzięli udział: 

Radna Danuta Kulbacka  /01:13:17/ 

Pan Zdzisław Chmielewski – Przewodniczący Rady /01:14:15/ 

Zbigniew Buksiński – Wójt Gminy Augustów powiedział, że w tej chwili jest 

rozmowa o dietach, a nie o inkasie. Aby można było wypłacać co miesiąc najniższą 

krajową muszą być środki w budżecie. /1:14:25/. 

Pan Zdzisław Chmielewski – Przewodniczący Rady /01:17:32/  

Radny Michał Szczepański /01:17:54/  

Radny Marek Sujata powiedział, że w związku z sytuacja, nie podnosić 

wynagrodzenia. /01:18:37/ 

Radny Marek Mikołajczyk /01:19:54/ 

Pan Zdzisław Chmielewski – Przewodniczący Rady /01:20:24/ 

Radny Henryk Karczewski  - Przewodniczący Komisji Budżetowej powiedział, 

że przed sesją, odbyła się komisja budżetowa, na której uchwała ta została 

zaopiniowania pozytywnie. /01:21:23/ 

Sołtys wsi Biernatki /01:22:02/ 

Pan Zdzisław Chmielewski – Przewodniczący Rady zaproponował aby wycofać tą 

uchwałę z obrad sesji. /01:22:39/ 

Radny Grzegorz Wiszniewski /01:23:50/ 

Pan Zdzisław Chmielewski – Przewodniczący Rady złożył wniosek o wycofanie z 

porządku obrad punktu 7b. /01:24:40/ 

Za usunięciem punktu głosowało 15 radnych. Wykaz głosowania imiennego stanowi 

załącznik nr 11 do protokołu. 

c.  zmiany budżetu Gminy Augustów na rok 2018. 

czas rozpatrywania punktu /01:26:50/. 

Małgorzata Zalewska – Skarbnik Gminy omówiła zmiany budżetu na rok 2018.  

/01:27:05/. 

Przewodniczący Rady poprosił Komisję Budżetowa o wydanie opinii. /01:28:40/ 

Henryk Karczewski – Przewodniczący Komisji Budżetowej powiedział, że opinia 

komisji jest pozytywna. /01:28:52/. 



 

Radny Michał Szczepański zapytał czy uchwała dotycząca diet była ujęta w 

budżecie.    /01:29:04/ 

Przewodniczący Rady odpowiedział, że nie, ponieważ uchwała miała wejść w życie 

01.01.2018r. /01:29:17/. 

Następnie przewodniczący przeszedł do głosowania nad uchwałą. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych.  Jeden głos wstrzymujący. Jeden 

nieobecny. 

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

d. wyboru przedstawiciela Gminy Augustów do Zgromadzenia Związku 

Komunalnego Biebrza.  

Czas rozpatrywania punktu /01:30:24/ 

Zbigniew Buksiński – Wójt Gminy powiedział, że w związku z tym, że 

przedstawicielem była pani radna, która nie została wybrana na kolejną kadencję, 

jest propozycja aby tym delegatem była pracownica urzędu Pani Anna Raczyńska-

Pycz, która zajmuje się tymi sprawami. /01:30:29/. 

Henryk Karczewski – Przewodniczący Komisji Budżetowej powiedział, że opinia 

komisji  jest pozytywna. /01:32:27/ 

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uwag nie zgłoszono. 

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Ad. pkt.8 

Sprawy różne 

Zbigniew Buksiński – Wójt Gminy Augustów powiedział, że nie ma już interpelacji 

i zapytań. Są składane na piśmie i dlatego jest punkt sprawy różne.  Poinformował 

również o inwestycjach akie są podjęte w gminie. Powiedział również, że jest 

problem z montowaniem solarów, ponieważ w dalszym ciągu nie ma materiałów do 

produkcji. /01:33:26/.  

Pan Zdzisław Chmielewski – Przewodniczący Rady poinformował wszystkich w 

jakim dniu będzie pełnił dyżur. 

Ad. pkt. 9.  

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Gminy. 

Protokół został przyjęty 14 głosami. Jeden wstrzymujący się. 

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 



 

Ad. pkt. 10 

Zamknięcie obrad Rady Gminy. 

Pan Zdzisław Chmielewski – Przewodniczący Rady zamknął obrady ok. godz.11.50. 

 

 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy  

 

     Zdzisław Chmielewski  
Protokółowała: 

 

Katarzyna Zyskowska 


